
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr LXVI/2023 

LXVI sesja RM odbyta w dniu 25 kwietnia 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 25 kwietnia 2023 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:10 tego 

samego dnia. 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 Radnych. 

Obecni: 

1. Andrzej Bąbka  

2. Grażyna Bieniek 

3. Dariusz Chojnacki 

4. Bartłomiej Czaki 

5. Mariusz Damrat 

6. Agnieszka Dorawa 

7. Justyna Gapska 

8. Beata Kołota 

9. Wiesław Kowalski 

10. Adam Michalak 

11. Tomasz Pacek 

12. Szymon Raczyński 

13. Tadeusz Szczepański 

14. Marzanna Szewczyk 

15. Alicja Żaguń. 

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad LXVI 

sesji RM ?  

Nie zgłoszono.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem porządku obrad ?  

 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

 



Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, 

Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (zał. 3). 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2023 rok. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy Solec Kujawski – przedstawiła ww. projekt uchwały. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Solec Kujawski na 2023 rok. 

Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, 

Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

Uchwała Nr LXVI/445/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 4).  

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec 

Kujawski na lata 2023 – 2026. 



 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy Solec Kujawski – przedstawiła ww. projekt uchwały. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec Kujawski na lata 2023 – 2026. 

Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, 

Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

 

Uchwała Nr LXVI/446/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 5).  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania Budżetu Obywatelskiego 

Gminy Solec Kujawski. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy Solec Kujawski – przedstawiła ww. projekt uchwały. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzania Budżetu Obywatelskiego Gminy Solec Kujawski.  

 

Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 



 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Bąbka , Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, 

Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

 

Uchwała Nr LXVI/447/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 6).  

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej. 

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt uchwały. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej. 

 

Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, 

Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

 



Uchwała Nr LXVI/448/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 7).  

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej, położonej przy ul. Kujawskiej w Solcu Kujawskim, stanowiącej 

własność Gminy Solec Kujawski. 

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt uchwały. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radny A. Michalak – zapytał czy jest zainteresowanie ww. nieruchomością oraz czy jest to 

działka, która graniczy z obszarem, na którym ma inwestować Kaufland.  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że nie ma wiedzy w tym 

temacie, jest coraz trudniej, nie ma nabywców. Urząd nawet kilka razy poddaje procedurze 

przetargowej daną nieruchomość na zbycie.   

Dodała, że projekt uchwały dot. działki, położonej po prawej stronie, za świetlicą „Jagódka”, 

jadąc od strony drogi krajowej nr 10. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej przy ul. Kujawskiej w Solcu 

Kujawskim, stanowiącej własność Gminy Solec Kujawski.  

  

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, 

Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

 

Uchwała Nr LXVI/449/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 8).  

 

 



8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Solca Kujawskiego. 

Sz. Raczyński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – przedstawił ww. 

projekt uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radny A. Michalak – Czy zgodnie z ustaleniami na posiedzeniu  Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji została przeprowadzona rozmowa pani Burmistrz ze Skarżącą, co ustalono i co jej 

zostało przekazane ?  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że spotkała się ze Skarżącą i 

przekazała ustalenia z komisji. Zaproponowano rozwiązania z tej sytuacji, jednak skarżąca 

chyba nie do końca to przekonało.  

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

na Burmistrza Solca Kujawskiego.  

 

Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, 

Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

 

Uchwała Nr LXVI/449/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 9).  

 

9. Sprawozdanie Burmistrza Solca Kujawskiego z realizacji „Programu Współpracy 

Gminy Solec Kujawski z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2022”. 



J. Żebrowska – Dudek – Dyrektor WSO – przedstawiła ww. sprawozdanie.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radny A. Michalak – zadał pytanie dot. kryteriów podziału środków finansowych na 

upowszechnianie kultury, a na sport. Czy więcej środków nie powinno być przeznaczonych 

dla dzieci i młodzieży, a nie na grupy seniorskie.    

W temacie zasad podziału środków i promocji klubów odpowiedzi udzieliła T. Substyk – 

Burmistrz Solca Kujawskiego.   

Wypowiedź uzupełniła J. Żebrowska – Dudek – Dyrektor WSO – wyjaśniając, że 

wcześniej obowiązywały też inne zasady dot. podziału środków, gdyż rozwój sportu nie był 

nigdy wyodrębniony, a dofinansowanie zadań publicznych odbywało się w ramach 

upowszechniania. Uchwała o rozwoju sportu została pierwszy raz podjęta w 2017 roku, 

wcześniej natomiast podział środków zarówno dla seniorów jaki i dzieci i młodzieży 

przyznawany był w ramach konkursu w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu. 

Z programu współpracy finansujemy zadania publiczne w zakresie upowszechniania kultury 

fizycznej wśród dzieci i młodzieży, a odrębną uchwałą podjętą w 2017 r. dofinansowanie 

przeznacza się na rozwój sportu. Radni głosując za budżetem na dany rok mają świadomość 

jaka kwota zostaje przeznaczona na realizację zadań z zakresu m.in. sportu.       

Reasumując Pani Burmistrz poinformowała, że przy ustalaniu budżetu na kolejny rok włączyć 

Radnych do ustalenia podziału środków finansowych na rozwój sportu i na upowszechnianie.  

Radny A. Michalak – zwrócił się z prośbą o przygotowanie zestawienia od 2017 r. środków  

na upowszechnianie sportu. 

Radny Sz. Raczyński – dodał, że jeśli chodzi o kryteria w stosunku do klubu „Unii”, to 

należy zauważyć, że zrzesza przynajmniej 150 uczestników i zawodników w klubie, 

wspomniał o awansach klubu w rozgrywkach ligowych, o inwestowaniu w młodych 

zawodników.  

 

10. Wolne głosy i wnioski. 

Radni nie zgłosili żadnych wniosków. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – poinformowała Radnych RM m.in. 



- o spotkaniu z przedstawicielami MZK oraz z PKS w sprawie uruchomienia kursów 

autobusowych, dodatkowych kursów w soboty i niedziele oraz dofinansowania do biletów dla 

uczniów dojeżdżających do Bydgoszczy.   

- o ostatecznych przeglądach związanych z kursowaniem promu przez Urząd Żeglugi 

Śródlądowej i przez Urząd Transportu Morskiego i Śródlądowego. Dodała, że Spółka Techno 

- Marine będzie świadczyła usługi przewozowe. 

 

- o wzięciu udziału Pani Burmistrz i Pana Przewodniczącego RM, na zaproszenie Marszałka 

Województwa Kujawsko – Pomorskiego w uroczystej sesji Sejmiku Województwa Kujawsko 

– Pomorskiego, na której nadany zostanie tytuł Honorowego Obywatela Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego Pani Irenie Santor.  

Pani Irena Santor przyjedzie 27.04.23 r. do Solca i odbędzie m.in. spotkanie z dziećmi i 

młodzieżą w Szkole Podstawowej Nr 1 o godz. 11.00. Zaprosiła również Radnych na ww. 

spotkanie.    

Radna B. Kołota -  czy wiadomo już jaka będzie cena kursu promem i czy istnieje już 

wstępny rozkład jego kursowania. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że ustala to Urząd 

Marszałkowski w Toruniu, obecnie nie ma jeszcze rozkładu. Jeśli otrzymają ostateczną zgodę 

na uruchomienie promu to przekażą Gminie stosowne informacje.  Czynna jest już natomiast 

tablica świetlna przy drodze krajowej nr 10. Jeśli chodzi o przewozy, to prawdopodobnie na 

początku będą one darmowe, w ramach rozruchu 4 - miesięcznego. 

Radny T. Pacek – zauważył, że uruchomienie linii miejskiej Solec Kujawski – Bydgoszcz 

przez MZK nie jest najlepszym pomysłem dla naszej Gminy, ponieważ wprowadzając 

dodatkowe 8 czy 10 kursów za środki, które żąda sobie MZK, spowoduje to duże straty dla 

Gminy Solec Kujawski. Lepszym rozwiązaniem byłoby podjęcie rozmów z prywatnymi 

przewoźnikami, którzy wykonaliby to na pewno za dużo mniejsze pieniądze.    

Dodał, że wprowadzenie karty miejskiej dla uczniów dojeżdżających do bydgoskich szkół jest 

bardzo dobrym pomysłem.   

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że nie jest jeszcze 

przesądzona sprawa dot. uruchomienia linii MZK. Póki co rozmowy dot. obszarów 

kursowania, a trzeba rozeznać jeszcze konkretne koszty. Prowadzone były też rozmowy z 

prywatnym przewoźnikiem.    



Dodała, że dobrze rozwinięta komunikacja miejska ma bardzo istotny wpływ na dalszy 

rozwój Gminy, czy pozyskiwanie nowych mieszkańców.  

B. Czaki - Przewodniczący RM  - przypomniał Radnym o obowiązku złożenia oświadczeń 

majątkowych do końca kwietnia br.    

 

11. Zamknięcie sesji. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podziękował Radnym, Burmistrzowi Solca Kujawskiego 

za udział w sesji i zamknął obrady sesji o godz. 17.10. 

 

Bartłomiej Czaki 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim 

 

 

 

 

  

  

 

Protokołowała:  

Katarzyna Ciudzińska 


